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رئیس جمهــوری گفت: دغدغه هایــی درباره ذخایر 
کالاهای اساســی وجود داشت که با پیگیری های انجام 

شده مرتفع شده است.
بــه گزارش ایرنــا از پایگاه اطلاع رســانی ریاســت 
جمهوری، آیت الله ســید ابراهیم رئیســی پیش از ظهر 
امروز چهارشــنبه در جلســه هیات دولت با اشــاره به 
پیشــنهاد تخصیص زمین ساخت ۵ هزار واحد مسکونی 
برای خانــواده ایثارگــران، گفت: این پیشــنهاد را به 
فال نیک می گیریم و خیلی مناســب اســت که نهضت 
مسکن ســازی در دولت سیزدهم با ساخت مسکن برای 
ایثارگران و خانواده های معظم شــهدا و جانبازان آغاز 

شود.
رئیــس جمهــوری اضافه کــرد: دغدغه هایی درباره 
ذخایر کالاهای اساسی وجود داشت که با پیگیری های 

انجام شده این دغدغه ها مرتفع شده است.
 وی یادآورشــد: ذخیره کالاهای اساسی انجام شده 
بود، امــا با میزان مصوب فاصله داشــت که با اقدامات 
انجام شــده در روزهای اخیر این نگرانی برطرف شده و 
دوباره به وزارتخانه های ذیربــط تاکید می کنم با رصد 
دقیــق وضعیت بازار اجازه ندهند در زنجیره تامین کالا 
از تولیــد تا مصرف هیچ اجحافی در حق تولیدکنندگان 

اعمال شود. و مصرف کنندگان 
رئیســی در بخش دیگری از سخنانش، افزایش آمار 
واکسیناســیون در برابر بیماری کرونا را قابل تقدیر اما 
ناکافــی عنوان کرد و اظهار داشــت: یکــی از مقدمات 
ضروری برای رونق کســب و کارها و بازگشایی مدارس 

و مراکــز علمی و دانشــگاهی، رســیدن بــه حدنصاب 
است. عمومی  واکسیناسیون 

رئیس جمهــوری تاکید کرد: اخبار خوبی از افزایش 
واردات و توامان تولید داخلی واکسن دریافت کرده ایم 

که جای خوشحالی دارد.
رئیســی با بیان اینکه مراکز واکسیناسیون به همت 
وزارت بهداشــت و همــکاری نهادهــای ذیربط ۲ تا ۳ 
برابر شده اســت، گفت: امیدواریم با تامین واکسن های 

مورد نیــاز از محل واردات و تولیــدات داخلی هر چه 
ســریع تر امکان بازگشــایی مراکز آموزشی فراهم شود 
و اگر رســیدن به حدنصاب لازم با تاخیر انجام شــود، 
بازگشایی مراکز آموزشی نیز با تاخیر انجام خواهد شد.
رئیس دولت سیزدهم با اشــاره به رخدادهای اخیر 
در افغانســتان، آنچــه حداقل در ۲ دهه گذشــته در 
افغانســتان رخ داده را تابلویــی گویــا از تجاوز و نقض 
آشــکار حقــوق انســان ها در عصر حاضــر توصیف و 

تصریــح کرد: اگــر فقط به تعداد زنــان و کودکانی که 
در این ســال ها در افغانستان کشته یا دچار جراحت یا 
نقص عضو شــده اند، توجه کنیــم، خواهیم دید که چه 
فاجعه ای به شــکل خاموش در این کشــور در جریان 

بوده است.
رئیــس جمهوری بــا تاکید بر اینکــه تجربه حضور 
آمریکا در کشــورها و نقــاط مختلف جهــان گواه آن 
اســت که این حضور هیــچ گاه امنیت آفرین نبوده بلکه 
برعکس مخل امنیت و ثبات و آرامش بوده است، ادامه 
داد: آمریکایی هــا با چنین ســابقه و عملکردی به جای 
آنکه در دادگاه افکارعمومی جهانیان پاســخگو باشند، 
با بهانه سازی های مختلف به فضاسازی علیه کشورهای 

می پردازند. دیگر 
رئیسی خاطرنشــان کرد: امروز آمریکایی ها به بهانه 
مسائلی، علیه کشورمان فضاســازی می کنند که پاسخ 
آنها موجود اســت و اینجا از دســتگاه های مسئول و از 
جمله رســانه ملی می خواهم که پاسخ اینگونه اتهامات 

و انگ زدن ها را به شکل مناسب ارائه کنند.
رئیــس جمهوری ارتقای ســطح تعاملات و افزایش 
تبادلات با کشورهای همسایه را جزو اولویت های دولت 
سیزدهم برشــمرد و گفت: فعال ترین دیپلماسی دولت 
باید با همسایگان جریان داشته باشد و باید همه تلاش 
خود را بــرای افزایش تجارت و همــکاری اقتصادی با 
همســایگان به کار بگیریم چرا که زمینه های مناســبی 
نیز برای تقویت این مناســبات و افزایش سهم ایران از 

تبادلات منطقه ای وجود دارد.

پیش نیازهای فرزندپروری آگاهانه 
ادامه از صفحه 1

 مــردم را راغب به مطالعه و خودشناســی کند زیــرا در وضعیت فعلی یا 
در هر زمانی، تغییر رویه زندگی دشــوار یا حتی محال اســت و حمایت از آن 
شــخص متخصص از آن جهت مهم اســت که وقتی محیط خواهانش نباشد، 
امکان فعالیت نیست و در مواردی اندک، بد رفتاری با او هم صورت می گیرد. 
تاســیس کتابخانه در روســتاها هم می تواند مکمل خوبی برای مردم در کنار 
شــخصی که مستقیما درس می دهد باشد. لازم هم نیست که حتما کتابخانه 
بزرگی مهیا شود و تعداد اندکی کتاب، برای طالبان علم موهبت بزرگی است 
و می تواننــد از طریق اینترنت در مورد اموری که خوانده اند یا به آن علاقه مند 

شده اند تحقیق کنند.
در شــهرها اما به مدد امکانات، راه های مختلفی برای کســب علم خصوصا 
روانشناســی اســت. اما باید درخصوص مساله »تحت پوشــش بیمه نبودن 
هزینه های روانشناســی« اقداماتــی صورت گیرد، زیرا هرچقــدر که از علوم 
مختلف آگاه باشیم، اما مساله ذهن و روان علی الخصوص روان کودک وضعیت 
خاص خود را دارد. والدین می توانند در صورت تمکن مالی هر چند ماه یکبار 
به روانشناس مراجعه کنند یا اینکه از کارگاه های مختلف روانشناسی استفاده 
کنند. انجمن حمایت از حقوق کودکان نیز بخشــی به نام »صدای یارا« دارد 
که به افراد بی بضاعت مشــاوره رایگان می دهد یا هزینه بســیار کمی دریافت 

می کند.
یادگیری روانشناسی از آن جهت مهم است که بعد از آشنایی با آن متوجه 
می شــویم که پنج نیاز اساســی داریم که باید تامین کنیم و شدت آن در هر 
شخصی فرق دارد. متوجه می شویم هر شخصی محدودیت هایی دارد که به آن 
»طرحواره« می گویند و نمی گذارد شخص از تمام پتانسیل خود استفاده کند 
و متوجه می شــویم رشد کودک چه الزاماتی دارد و در هر مرحله از رشد چه 

کارهایی باید بکنیم و انتظار غیرمنطقی از فرزندانمان نداشته باشیم.
موارد ذکر شــده منوط به تمکن مالی است و از دولت جدید انتظار می رود 
در زمینه های اقتصادی، راه گشــای ملت باشــد تا برنامه های علمی و تربیتی 
بتواند به خوبی اجرا شــود. همچنین مســاله »بررسی صلاحیت والدین برای 
فرزندآوری« هم باید در دســتور کار قرار گیرد؛ مساله ای که خواسته بسیاری 
از مردم اســت زیــرا زندگی و آینده کودک و آینــده جامعه منوط به تربیتی 

صحیح است. 

یادداشت

رئیسی در جلسه هیات دولت:

نگرانی ها درباره ذخایر کالاهای اساسی رفع شده است

سامانه فرماندهی و کنترل چابک تسلیحات برد و ارتفاع 
کم و رادار تاکتیکی کنترل هوایی بردبلند البرز با فناوری آرایه 

فازی سه بعدی رونمایی شد.
به گزارش ایســنا، صبح دیروز و بــا حضور امیر علیرضا 
صباحی فرد فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش از دو محصول 

جدید این نیرو رونمایی شد.
پروژه البرز، رادار ســه بعدی آرایه فازی البرز با هدف ره 
گیری و آشکارسازی اهداف همایی برد بلند با سطح مقطع 

راداری پایین و پنهان کار تولید شده است.
حداکثر برد راداری این سامانه ۴۵۰ کیلومتر بوده و قادر 
است اهداف در ارتفاع پست را نیز شناسایی کند. رادار البرز 
همچنین قادر است ۳۰۰ هدف را به صورت همزمان ردگیری 

کند.
سامانه برهان، یک مرکز فرماندهی و کنترل تسلیحات در 
برد و ارتفاع کم به عنوان آخرین رده فرماندهی در دفاع نقطه 

ای شبکه فرماندهی و کنترل دفاع هوایی است.
این ســامانه پس از دریافت و تجزیه و تحلیل اطلاعات از 
کلیه منابع، آنها را برای تصمیم گیری در حد اقل زمان ممکن 
در اختیار رده های بالای فرماندهی قرار می دهد تا تصمیمات 

لازم جهت اجرای ماموریت و انهدام هدف ابلاغ شود.
برهان با قابلیت کشــف و پردازش موثری که دارد امکان 
درگیری انهدام و فریب اهداف هوایی را میســر می ســازد. 
همچنین بــا ترکیب داده هــای دریافتی از ســامانه های 
الکترواپتیکی با داده های دریافتی از سامانه های راداری این 

اطلاعات را به سامانه های موشکی ارسال می کند.
ســامانه برهان علاوه بر توانایی فعالیت کشــف هدف در 
حالت پسیو )غیرفعال( توانایی صدور دستور مقابله با اخلال 

الکترونیک را نیز دارد.
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش، گفت: همه هواپیماهای 
بدون سرنشــین و با سرنشین را قبل و پس از پرواز تا زمان 

بازگشت به مکان اولیه خود در رصد کامل ما هستند.
به گزارش ایرنا سرتیپ علیرضا صباحی فرد افزود:  از زمانی 
که تهدیدات هوایی شکل گرفت، یعنی زمان جنگ جهانی 
اول حضور نیروهای هوایی که بتوانند با این تهدیدات مقابله 
کنند، شــکل گرفت و به آن نیروهای پدافند هوایی گفتند. 
البته تغییراتی در پدافند هوایی شــکل گرفت و بالاخره در 
۱۰ شهریور سال ۱۳۸۷ به تدبیر فرمانده معظم کل قوا)مد 
ظله العالی( نیروی پدافند هوایی از نیروی هوایی ارتش جدا 
و به صورت مســتقل کار خود را ادامه داد و یکی از ۴ نیروی 
ارتش شــد. فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش ادامه داد: در 
بحث اولویت ارتش، فرمانده کل قوا اولویت اول را پدافند اعلام 
کردند و در همین چند سال اخیر بیش از ۶۰۰ کلام نورانی 

در زمینه پدافند هوایی بیان فرمودند.
سرتیپ صباحی فرد گفت: قبل از اینکه بخواهم به اقدامات 
پدافند هوایی در ۸ ســال دفاع مقدس اشاره کنم، باید یک 
بررسی آمارگونه ای از وضعیت پدافند هوایی در  دفاع مقدس 
داشته باشم. همانطور که می دانید قبل از شروع جنگ تعداد 
لشکرهای زمینی ارتش بعث ۶ لشکر بود که توانست در طول 
یک ســال این تعداد را از ۶ لشکر به ۱۴ لشکر افزایش دهد.  
ابتدای جنگ رژیم بعثی عراق حدود ۳۵۰ فروند جنگنده نه 
چندان پیشرفته داشت. اما در پایان جنگ این تعداد به بیش 
از ۹۰۰ فروند رسید و سه برابر شده بود. باید به این نکته هم 
اشاره کنیم که ما در طول جنگ تحمیلی بیش از ۶۵۰ فروند 

از جنگنده های بعثی را ساقط کرده بودیم.
وی افزود: یعنی در طول ۸ سال جنگ نیروی هوایی عراق 
سه بار بازسازی شد و بهترین هواپیماهای به روز دنیا را به او 

واگذار کردند. از همین رو بیان می شود که حدود ۴۰ کشور 
در دنیا در برابر ما ایستاده بودند.

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش ادامه داد: برای مثال 
عراق هواپیمای سوخت رسان نداشت، اما در طول جنگ ۸ 
ساله برای خود تهیه کرد. ما اجازه ندادیم که فرودگاه های ما 
یک لحظه تعطیل شود و امنیت تمامی هواپیماهای خود را 
به طور کامل برقرار کردیم. دنیا ایستاده بود تا اقتصاد، صدور 

نفت و تمام مسائل ما را دچار مشکل کند.
ســرتیپ صباحی فرد خاطر نشان کرد: برای مثال جزیره 
خارک که محل صدور نفت ما بود بیش از ۲ هزار و ۸۰۰ بار 
مورد هدف قرار گرفت، ولی با دلاوری های همرزمان شــهید 

بابایی این اقدامات ناکام ماند.
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش بیان کرد: در عملیات 
والفجر ۸ بیش از ۷۰ فروند هواپیمای دشمن را ساقط کردیم 
و ماشــین جنگی دشمن را ســرنگون کردیم و مقام معظم 
رهبری از آن به عنوان دفاع بی نظیر در سطح دنیا یاد کردند.
وی گفت:در پایان جنگ رادار سوباشی هدف قرار گرفت. 
در واقع این حادثه نیز حاصل اتحاد بود که منافقین کوردل 
با رژیم بعث داشتند. آن ها بعد از قطعنامه عملیات مرصاد را 
انجــام دادند که در آنجا هم با فضای امنی که برای نیروهای 
خودی ایجاد کردیم توانستیم سد محکمی در برابر منافقین 

کوردل ایجاد کرده و دشمن را شکست بدهیم.
سرتیپ صباحی فرد خاطرنشــان کرد: پدافند هوایی در 
همه عملیات ها حضور داشــت و هیچ عملیاتی انجام نشده 
و نخواهد شــد مگر اینکه چتر پدافند هوایی را داشته باشد؛ 
ما در این حین حدود ۲۴۰ زیرساخت کشور را هم حفاظت 

می کردیم. وی افزود: ســایت سوباشــی یکــی از مهمترین 
ســپرهای پدافندی ما بود که اهمیت بسیار زیادی داشت و 
دشمن بر روی آن بسیار برنامه ریزی کرده بود. زیرا بسیاری 
از استان های کشــور از اینجا تامین میشد. قبل از حمله ۵ 
مرداد، رژیم بعث حدود ۲۰۰ بار به آن حمله شده بود، اما با 
رشادت های پدافند هوایی موفق نشده بود. اما بالاخره در ۵ 
مرداد سال ۶۷ بود که این سایت با بمب های لیزری هدایت 
شونده بعثی مورد اصابت قرار گرفت و ۲۰ تن از همکاران ما 
در این سایت به شهادت رسیدند. وی گفت: این عملیات به 
قدری برای بعثی ها مهم بود که فرمانده نیروی هوایی رژیم 
بعثی اعلام کرده بود اگر خلبانان ما نتوانند این سایت را نابود 

کنند افتخار نابودی این سایت باید نصیب خودم شود.
فرمانده پدافند نیروی هوایی ارتش بیان کرد: در موضوع 
پدافند هوایی، کار ما بصورت ۲۴ ســاعته اســت و در زمان 
اعلام وضعیت  هشدار تنها سنگربانان بی سنگر حضور دارند 
و وظیفه اصلی خود را انجام می دهند. بعد از جنگ تحمیلی، 
تحریم ها شروع شد و همچنان وجود دارد، اما به یاری خداوند 
در نیروهای مسلح این تهدیدها به فرصت تبدیل شده است. 
 شاید اگر این تحریم ها نبود در حال حاضر ما به این سطح از

توانمندی نمی رسیدیم.

جلسه محاکمه مهره های یک شبکه بین المللی قاچاق 
مواد مخدر در شــعبه ۱۵ دادگاه انقلاب اســلامی تهران 

برگزار شد.
به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رســانه قوه قضائیه، 
جلســه محاکمه مهره های یک شــبکه بین المللی قاچاق 
مواد مخدر در ســوئد به نام های »استفان کوین گیلبرت« 
و »سیمون کاســپر براون« به اتهام حمل مواد مخدر، در 
شــعبه ۱۵ دادگاه انقلاب به ریاست قاضی صلواتی برگزار 

شد.
بنا بر کیفرخواست این دو مهره شبکه بین المللی قاچاق 
مواد مخدر در سوئد، استفان کوین گیلبرت متهم به حمل 
۹ کیلو و ۸۰۰ گرم شــیره تریاک و سیمون کاسپربراون 

متهم به حمل ۲۱ هزار قرص ترامادول هستند.
در ابتدای جلســه دادگاه با اعلام قاضی صلواتی، متهم 
استفان کوین به همراه مترجم خود در جایگاه قرار گرفت 

و در مقام دفاع، گفت: من در پوشــش توریســت با هدف 
قاچاق مواد مخدر وارد ایران شــدم. از سوی فردی به نام 
احمد زائدی در ســوئد اجیر شده بودم و قرار بود در قبال 
انتقال ۹ کیلو و ۸۰۰ گرم شــیره تریاک به ســوئد، پول 

دریافت کنم.
متهم استفان کوین در پاســخ به این سوال قاضی که 
آیا برای انتقال مواد به ســوئد ماموریتی به او واگذار شده 
بود یا خیر؟ گفت: من در این رابطه چیزی نمی دانم، فقط 
می دانم که احمد زائدی که ســوئدی نبود به من پیشنهاد 

داد این محموله مواد مخدر را از ایران به سوئد ببرم.
در ادامه جلســه دادگاه، نماینده دادســتان با اشاره به 
اظهارات متناقض متهم استفان کوین در جلسات مختلف 
بازپرسی و دادرسی گفت: متهم استفان کوین در جلسات 
بازپرســی مدعی شده بود خودم شــخصاً مواد مخدر را از 
تهران خریداری نکرده ام بلکه از طرف فردی به اسم احمد 

زائدی اجیــر بودم کیف حامل مواد مخدر را از افرادی در 
تهران تحویل بگیرم و به ســوئد ببرم، امــا این متهم در 
جریان جلسه امروز دادگاه مدعی است که خودش مواد را 

از تهران خریداری کرده است.
وکیــل متهم درباره اظهارات متناقض اســتفان کوین 
مدعی شــد: موکل مــن، بیمار روانی اســت که مدارک 
پزشــکی آن نیز موجود اســت و من نیــز لایحه دفاعیه 
مبســوطی را در خصوص اتهام موکلم تنظیم کرده ام و به 
محضر دادگاه محتــرم ارائه می دهم؛ قاعدتاً در این زمینه 

باندی فعال است که موکل من اجیر شده بود.
در ادامه این جلســه دادگاه، دیگر متهــم این پرونده 
ســیمون کاســپر براون به همراه مترجم در جایگاه قرار 
گرفــت و در توضیح اتهامش ناظر بر حمل ۲۱ هزار قرص 
ترامــادول اعلام کرد هدفش از مشــارکت در قاچاق مواد 

مخدر، کسب درآمد و مصرف شخصی بود.

این متهم افزود: من هم مثل کوین معتاد بودم و قرص 
مصرف می کردم. صرفاً برای کسب درآمد این کار را کردم. 
من کســی را در ایران نمی شناســم آن شــخصی که در 
ســوئد بود را می شناختم. در ادامه جلسه دادگاه، نماینده 
دادســتان با بیان اینکه متهم کاسپر براون از ابتدا به اتهام 
خود اقرار داشته است، گفت: این متهم تا به حال انگیزه و 
هدف خود را از این اقدام مشخص نکرده و با توجه به این 
که تعداد قرص ها زیاد بوده مشــخص نیست که چه تعداد 

از قرص ها برای وی بوده است.
در ادامه جلسه دادگاه وکیل متهم کاسپر براون گفت: 
موکل من به مواد مخدر و ترامادول اعتیاد داشته و همین 
امر انگیزه او برای مشــارکت در قاچــاق مواد مخدر بوده 

است.
در پایان قاضی ضمن اعلام ختم این جلسه اعلام کرد 

زمان جلسه بعدی متعاقبا اعلام می شود.

 معــاون طرح و برنامه پدافند هوایی خاتم الانبیاء با بیان 
اینکه بی اثر شدن تحریم ها و تقویت ما منجر به این شده که 
اعتباراتمان را به خوبی مدیریت کنیم اعلام کرد که در ارتفاع 
کم ضدکروز ، ما حداقل پنج تا شــش پــروژه داریم که در 

مرحله تست تا رونمایی هستند.
ثقفی فر با اشــاره به مهمترین تحــولات اخیر در پدافند 
هوایــی خاتم الانبیا یادآور شــد: در ارتفاع کم ضدکروز ، ما 
حداقل پنج تا شــش پــروژه داریم که در مرحله تســت تا 
رونمایی هستند، از جمله سامانه مجید، نواب، زوبین و دزفول. 
ما در انرژی مســتقیم هم  در یک تلاش ده ســاله توانستیم 
به جایی برسیم که کشورهای صاحب این فناوری در سطح 
جهان دارند ادعا می کنند. انرژی مســتقیم یعنی ما بتوانیم 
ریزپرنده ای که مزاحم آســمان مان می شود، زحمتش را کم 
بکنیم. یعنی یک کروز ۹۰۰ هزار دلاری را با ۱۰ دلار بزنیم.  
در آســتانه سالروز تشــکیل قرارگاه پدافند هوایی خاتم 
الانبیاء، امیر ســرتیپ مهدی ثقفی فر در گفت وگو با ایسنا، 
با اشــاره به اینکه تبدیل شــدن نیروی پدافند هوایی ارتش 
بــه یک نیروی مولد، حرف های بســیاری برای گفتن دارد، 
اظهار کرد: ماموریت نیروی پدافند هوایی کشف و رصد همه 
پرنده هایی اســت که در جغرافیای ایران و فراتر از آن پرواز 
می کنند و در صورت نیاز انجام اقدام لازم درباره آنهاست که 
با هدف امنیت بخشــی به آسمان ایران انجام می شود. ما اگر 
بخواهیم بگوییم امروز در حوزه کشــف به کجا رسیدیم باید 
بگویم با تجهیزاتی که توسط نیروهای غربی پیش از انقلاب 
برای ما فراهم شده بود ما می توانستیم کشف هایی در حدود 
۳۸۰ کیلومتر داشــته باشــیم. اما امروز ما در حال رونمایی 
از پروژه هایی هســتیم که برابر تعاریف اسمی فنی تا ۳ هزار 
کیلومتر قابلیت مراقبت و کشف اهداف را دارند و با رادارهایی 
کار می کنیم که تا ۸۰۰ کیلومتر را به راحتی رصد می کنند.

وی افزود: تعداد ســکوهای راداری کــه پیش از انقلاب 
داشــتیم امروز تا حدود ۴۰۰ برابر افزایش یافته اســت و ما 
توانستیم پوشش کشف کشور را به این اعداد برسانیم. غیر از 
این سامانه های کشف متحرک را داریم که از منظر شناسایی 
سازمان رزم نیروهای دشمن بســیار اهمیت دارد و صحنه 
کشف ناپایداری برای ما فراهم می کند که به هیچ وجه توسط 
دشــمن قابلیت ردگیری ندارد و اگر هم شناســایی شود به 

راحتی قابل تغییر و جابجایی است.
معاون طــرح و برنامه پدافند هوایی خاتم الانبیاء تصریح 
کرد: ما با تلاش های مســتمری که داشــته ایم توانســتیم 
سکوهای زمینی را به سکوهای هوایی بدل کنیم. یعنی موفق 
شدیم با سنسورهایی که تعبیه کردیم و با استفاده از پهپادها 
صحنه رصد را ارتقاء دهیم و پوشــش کاملی به شبکه های 

پدافند هوایی ما بدهند.
ثقفی فر با تأکید بر اینکه برد ۳ هزار کیلومتر در رصد برای 
ما بسیار معنادار است، اظهار کرد: این نتیجه حرکت و عمل 
پدافند هوایی به علاوه کار دانش بنیان ها در کشور بوده است. 
ما قدرت ساختاری را در ارتش برابر استاندارهای جهانی ارتقاء 
دادیم و سرپل های ارتباطی ما با فضا هم در حال برقراری و به 

زودی اولین کشف فضایی را نیز شاهد خواهیم بود.
وی یادآور شــد: ما امــروز نیازهای نیــرو و ارتش خود 
را خودمان تامین می کنیم. ما در کنار کشــف فعال کشــف 
غیرفعال را هم داریم که ســاختارهای خاصــی دارد. امروز 
کشــف ما در زمینه پدافند رادارهای خود را از حالت کشف 
سنتی به حالت ترکیبی ارتقاء داده ایم و درکنار  سنسورهای 
راداری، از سنسورهای اپتیکی و از سنسورهای شنونده و نیز 
سنسورهای دیگری که نمی توان به آنها اشاره کرد، استفاده 

می کنیم.
 معاون طرح و برنامه پدافند هوایی خاتم الانبیاء با اشاره 
به تولید ســامانه باور ۳۷۳ در حوزه درگیری و انهدام اظهار 
کرد:اگر در شــبکه یکپارچه پدافند هوایی کشور که دارای 
طراحی کاملًا بومی است و نرم افزارهای آن هم داخلی است، 
با رصد شبانه روزی در سال فضا و هوای کشور را رصد کنیم، 
موضوعی را خارج از موارد مجوزدار کشف کنیم، قابلیت این 
را داریم این کشف را در چرخه رصد وارد کنیم و نوع اقدام در 

برابر آن را معین نماییم.
ثقفی فر ادامه داد: علاوه بر این ما ساختارهای موشکی و 
سیستم سلاح موشکی داریم که بسته به تصمیم گیری شبکه 

می توانیم با تهدیدات مقابله کنیم. ما در واقع یک ســاختار 
چندلایه دفاعی داریم که برای برخی مراکز حساس تر از موارد 
مهندسی شده تر استفاده می کنیم. ما در ارتفاع های مختلف 
دارای توان دفاعی پدافندی متفاوت هســتیم و در این میان 
ســامانه باور ۳۷۳ یک ماراتنی از قدرت نمایی میان ایران و 

قدرت های غربی و به ویژه رژیم نحس صهیونیستی است.
وی با بیان اینکه ما از ســال ۲۰۰۳ به دنبال ارتقای توان 
پدافند هوایی کشور بودیم، اظهار کرد: ما از آن سال و بنا بر 
پیشــرفت هایی که در امور نظامــی رخ داده بود و نیز اینکه 
ســامانه های ما عمدتاً دارای تجهیزاتی بود که خود غربی ها 
تولید کرده بودند و به نقاط ضعف آنها نیز احاطه داشــتند، 
تصمیــم گرفتیم ســامانه اس ۳۰۰ را از یکی از کشــورها 
خریداری کنیم. بعد از اینکه در ســال ۲۰۰۸  برای دریافت 
این سامانه ورود کردیم و  تیم هایی رفتند تا آموزش های لازم 
را در کشور ثانی دریافت کنند، شاهد تبلیغات سنگین دشمن 
بودیم تا این ســامانه به ما تحویل نشود تا آسمان در حوزه 

درگیری برای آنان باز بماند.
معاون طرح و برنامه پدافنــد هوایی خاتم الانبیاء یادآور 
شد: فسخ قرارداد برای کشورهای صاحب نام یک امر حیثیتی 
اســت، اما آنان پذیرفتند که این اتفاق بیفتد و از آن سال تا 
۲۰۱۳ شاهد یک نوع ریشخند دشمنان نسبت به ما بودیم 
که ســامانه را دریافت نکردیم. در چنین شرایطی فرماندهی 
معظم کل قوا فرمان ساخت سامانه ای که بتواند این نقیصه 

را جبران کند.
ثقفی فــر با تاکید بر وجود تحریم هــای فراوان در زمینه 
دانش نظامی و تامین قطعات اولیــه و ابزار آلات لازم برای 
رسیدن به ساخت سامانه دفاعی، تصریح کرد: با هدایت های 
رهبری و رفتار جهادگرانه وزارت دفاع و دانش بنیان ها و نیز 
نیرویی که در کنارشان قرار گرفته بود به این سامانه رسیدیم. 
امروز ســامانه راهبردی باور ۳۷۳ چیزی کمتر از اس ۳۰۰ 
ندارد و در جاهایی از آن جلوتر هم هست و در آینده نزدیک 

شــاهد خبرهایی خوبی از این ســامانه برای رکوردشکنی و 
رسیدن به مرزهای سامانه بعدی یعنی اس ۴۰۰ خواهیم بود.

وی با اشاره به تولید سامانه راهبردی آرمان، گفت: این 
ســامانه مصوبات لازم را دریافت کرده است و ما در آینده 
شاهد رونمایی از سامانه هایی از این دست خواهیم بود که 
قدرت دفاع هوایی ما را به جایی می رســاند که دشمنان ما 
حتی به حضور در آســمان این کشــور فکر هم نکنند. اگر 
تلاش آنها این بود که با عدم تحویل ســامانه اس ۳۰۰ به 
ما که تا ۲۰۰ کیلومتر را پوشــش می دهد، مرزها را در این 
بخش برای خود باز بگذارند امروز باید بشنوند که نه تنها از 
۲۰۰ کیلومتر گذشته ایم که در آینده به ۴۰۰ هم خواهیم 
رســید و همه این موارد با تکیه بر توان داخلی انجام شده 

است.
معاون طرح و برنامه پدافند هوایی خاتم الانبیاء با اشاره به 
برنامه های این مجموعه برای مقابله با حملات پهپادی اظهار 
کرد: پدیده ای مثل پهپاد برخــی معادلات را در جنگ های 
نوین تغییر داده است. جای بسی خوشحالی است که در ایران 
پهپاد بیش از یک دهه مورد توجه و ساختارسازی قرار گرفت، 
تــا جایی که ما امروز از پهپادهای هندلانچ تا پهپادهایی که 
می توانند بیش از یک شــبانه روز در مدار باقی بمانند را هم 
داریم و این امر در حال پیشروی هم هست تا به پهپادهایی 
که انرژی را بیشــتر ذخیره می کنند و در مدارهای بالاتر هم 

قرار گیرند.
ثقفی فر تاکید کرد: امروز در جمهوری اسلامی ایران انواع 
موتورهای مینی جت را تولید می کنیــم و در حوزه پهپاد و 
صنعت های وابســته به آن از جمله هدایت های مستقیم و 
غیرمستقیم به قدرت بالایی رسیدیم. در حوزه اسکرمبل هم 
جزو کشــورهای برتر دنیا هستیم و سیطره اسکرمبل بدون 
سرنشــین ما تا جایی اســت که  فرمانده معظم کل قوا نیز 

در این زمینه مراتب رضایتمندی خودشان را اعلام کرده اند.
وی با بیان اینکه ما برای عملیات مختلف پهپاد هیچ کم و 
کسری نداریم، ادامه داد: حضور هوش مصنوعی برای تیم های 
پروازی بدون سرنشین، مین های خاص، استفاده از المان های 
ناوبری مستقل و به عبارتی تنوع دادن به رفتارهای تاکتیکی 
پهپاد چیزهایی اســت که صدردصد می تواند برای دشمن 

چالش برانگیز و ابهام آور باشد.

با حضور فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش

سامانه برهان و رادار البرز رونمایی شد

مهره های یک شبکه بین المللی قاچاق مواد مخدر محاکمه شدند

امیر سرتیپ ثقفی فر:

می توانیم با ۱۰ دلار یک کروز ۹۰۰ هزار دلاری را بزنیم

وزیر کشور: 
مردم انتظار معجزه ندارند اما وعده ها

 باید محقق شود
احمد وحیدی وزیر کشــور در گفت و گویی با ایرنا با تاکید براینکه خیلی 
مهم اســت که مردم احســاس کنند مســئولان با همه توان در خدمت آنها 
هســتند، افزود: لازمه این احســاس، ارتباط نزدیک مسئولان با مردم است، 
چون اعتماد از مســیر ارتباط می گذرد و نوع ارتباط هم باید صمیمی، اعتماد 
برانگیز و موثر باشد. وزیر کشور دومین مسئله برای افزایش اعتماد اجتماعی را 
رسیدگی به مشکلات مردم و خواسته آنها عنوان کرد و افزود: مردم مطالباتی 
دارند و باید به این مطالبات پاســخ داده شــود. مردم انتظار ندارند که معجزه 
شــود، اما انتظار دارند اگر وعده ای داده شد، آن وعده در زمان خودش محقق 

شود.
وی بــا تاکیــد براینکه مردم ایــران، ملــت بزرگی هســتند و انتظارات 
فوق العــاده ای ندارند، گفت: اگر ما به وعده هایی کــه می دهیم عمل کنیم و 
بــه تعبیر رهبر معظم انقلاب اگر هم در مســئله ای اشــتباهی کردیم، اعلام 
کنیم اشــتباه کردیــم و عذرخواهی کنیم، مردم حتمــا اعتماد خواهند کرد. 
وحیدی عمل به موقع به تعهدات و پذیرش مســئولیت از ســوی مســئولان 
را پایه اساســی ســرمایه اجتماعی خواند و افزود: این سرمایه اجتماعی یک 
رکن مهم قدرت ملی، و قدرت ملی اســاس بقای کشور و جامعه است. وی با 
تاکید بر لزوم اســتفاده از جوانان در انتخاب مدیران گفت: نخستین معیار من 
برای انتخاب مدیران، استانداران و فرمانداران، شایستگی، توانمندی و کفایت 
فرد مورد نظر برای اداره آن مجموعه اســت. وزیر کشــور خاطرنشــان کرد: 
مدیر انتخاب شــده باید حتما کفایت لازم را داشته باشد تا بتواند پاسخگوی 
نیــاز مردم باشــد، و در این انتصابات باید توجه به جوانگرایی هم باشــد، اما 
مفهوم جوانگرایی این نیســت که فرد بی کفایت را برای کاری انتخاب کنیم. 
وحیــدی با تاکید بــر اینکه در انتخاب مدیران بایــد بگونه ای عمل کنیم که 
هــم جوانگرایی و هم کفایت همزمان محقق شــود، گفت: اگر هم در مواردی 
 امکان انتخاب همزمان محقق نشد، باید به طور تدریجی آن انتخاب منجر به 

جوانگرایی شود.

بازدید محسنی اژه ای از مجتمع قضایی قدس 
رئیس قوه قضائیه با حضــور در مجتمع قضایی قدس در منطقه جنت آباد 
تهران، از بخش های مختلف این واحد قضایی بازدید و با تعدادی از مراجعین 

به صورت چهره به چهره گفتگو کرد.
به گزارش ایسنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین 
غلامحسین محسنی اژه ای صبح دیروز )چهارشنبه دهم شهریور ماه(، با حضور 
در مجتمع قضایی قدس در منطقه جنت آباد تهران، از بخش های مختلف این 
واحــد قضایی بازدید و با تعــدادی از مراجعین به صورت چهره به چهره گفتگو 
کرد. رئیس قوه قضائیه در برخی شعب دادیاری و دادگاه ها نیز حضور یافت و 
ضمــن گفتگو با برخی کارکنان و قضات، در جریان میزان ورودی پرونده ها و 
روند رســیدگی به آنها، آخرین آمار پرونده های موجود و معوقه و مشکلات و 

نیازهای این مجموعه قرار گرفت.
محســنی اژه ای در جریان این بازدید دو ســاعته که صارمی رئیس حوزه 
ریاســت قوه قضائیه، حشــمتی رئیس کل دادگستری اســتان تهران و علی 
القاصی مهر دادســتان پایتخت او را همراهی می کردند، با حضور در شــعب 
ویژه حل اختلاف و بررسی کارشناسی روند رسیدگی به یکی از پرونده ها، نظر 
طرفین دعوا، وکلا، قاضی و رئیس شعبه را درباره محل استقرار شوراهای حل 

اختلاف جویا شد و در یک جلسه رسیدگی حاضر شد.
رئیس قوه قضائیه با اشــاره به نظرات رئیس شعبه و طرفین دعوا با حضور 
شعب حل اختلاف در داگستری ها و دادسراها متذکر شد: دستگاه قضا تلاش 
می کند که ارائه خدمات قضایی از نظر سهولت و سرعت دسترسی و همچنین 

هزینه این خدمات، به نفع ارباب رجوع باشد.
محســنی اژه ای با اشــاره به برکات صلح در جامعه، تصریح کرد »اثری که 
در صلح و سازش قرار دارد، چه بسا در رسیدگی کیفری به یک پرونده وجود 
نداشته باشد« و حل و فصل دعاوی در شوراهای حل اختلاف را به نفع طرفین 
دعوا و دســتگاه قضایی دانســت. وی با تقدیر از زحمات همکاران شوراهای 
حل اختلاف و آمار بالای صلح و ســازش در این شوراها، از کسانی که در این 
شوراها خدمت می کنند خواســت به هر میزان که می توانند با برقراری صلح 
و ســازش از تشکیل پرونده در مراجع قضایی پیشگیری کنند. محسنی اژه ای 
در واکنــش به گلایه های یکی از کارکنان شــورای حل اختلاف از بلاتکلیفی 
وضعیت اســتخدامی و وضعیت حقوق و معیشــت همکاران این شورا، خاطر 
نشان کرد که با نهایی شدن لایحه شوراهای حل اختلاف و ابلاغ آن مشکلات 
مذکور برطرف خواهد شد. رئیس قوه قضائیه با تأکید بر لزوم توجه به کرامت 
در واحدهای قضایی اظهار داشــت: حفظ کرامت ارباب رجوع، شنیدن حرف 
مردم و سعه صدر در برخورد با کسانی که به دستگاه عدلیه مراجعه می کنند، 
یک وظیفه اخلاقی و ســازمانی اســت و برخورد مناســب با آن ها در افزایش 
رضایتمنــدی و اعتماد عمومی به نظام قضایــی و مجموعه حاکمیت تأثیر به 
سزایی دارد. محسنی اژه ای کار در مجتمع های قضایی را به دلیل حجم بالای 
مراجعات مردمی و پرونده های مطروحه و دشــواری امر قضاوت بین طرفین 
دعوا، ســخت دانست، اما در عین حال تأکید کرد: همکاران دستگاه قضا باید 
حرف طرفین دعوا را به خوبی بشــوند، مســتندات را به دقت بررسی کنند و 
با رفتار مناســب آن ها را نسبت به رأیی که می دهند توجیه کنند. وی خاطر 
نشان کرد که در این صورت حتی اگر رأی به نفع یکی از طرفین دعوا نباشد، 
هــر جا برود از نحوه برخوردی که با او می شــود نارضایتی نخواهد داشــت و 

خاطره بدی نسبت به دستگاه عدلیه در ذهن او شکل نمی گیرد.
رئیس قوه قضائیه همچنین با ارائه توصیه ها و دستورات لازم برای رسیدگی 
ســریع به پرونده ها و کاهش اطاله دادرســی از روند رسیدگی به پرونده های 
معوقه در مجتمع قضایی قدس ابراز خرسندی کرد و گفت: وقتی قاضی برای 
رضــای خدا حکم کنــد و کار مردم را به موقع رســیدگی کند، حتماً برکات 
دنیوی و اخروی دارد و از مهم ترین برکات آن گسترش عدل در جامعه است.

اخبار کوتاه


